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Søndagsmarked i Sønderho vender tilbage
SØNDERHO – Det kendte og elskede Sønderho 

Søndagsmarked vender tilbage fra søndag den 25. 
juni ved Bakskuld, også kendt som Sønderho gamle 
skole. Markedet er åbent i tidsrummet klokken 10.30 
til 15. I boderne, der er for fastboende og sommerhus-
ejere, sælges der brugte ting og husflidsprodukter. 
Der er fri entré.

Bunkerrundvisning på det nordlige Fanø
NORDBY – Flakbatteri Nord ved vindmøllerne på 
Fanøs nordlige del er her i juni ramme om en bunker-
rundvisning ved foreningen Fanø i Atlantvolden. Det 
sker i en bunker fra 2. Verdenskrig med start klokken 
14 og varer halvanden time. Det er både for børn og 
voksne. Turen egner sig dog ikke for gangbesværede, 
og det er klogt at medbringe fornuftigt fodtøj og lom-
melygte. 

Under 2. verdenskrig indgik Fanø i Nazitysklands 
Atlantvold og blev stærkt befæstet. Rundvisningen 
foregår i én af de mange kanonstillinger på øen, og 
undervejs fortælles om baggrunden for hele befæst-
ningen, om bygning af bunkere, om livet i fæstnin-
gerne og på Fanø under krigen og om, hvordan en 
kanonstilling fungerede. Booking sker på fia.dk/
bunkerture.

Legepladsstøtteforening er i god gænge
FANØ – Skovlegepladsernes støtteforening på Fanø 
er i god gænge, viste generalforsamlingen 23. maj. 
Formuen er på 281.000 kroner, der er ved at være en 
tovbanetilladelse på vej, og legepladsen ved Realen er 
ved at blive restaureret. I Bestyrelsen sidder Ove Gejl, 
Helge Kjærgaard, Dennis Elkjær og Mads Strandga-
ard Jensen. Claus Thyssen og Søs Josefsen er supple-
anter. Bestyrelsen skal næste gang udvides med to.

Øen rundt Fanøs unge fik en herlig gave: Eget hus med anneks og have

Hotelbyggeri giver ophedet debat på nettet

FEJRING – Ordensmag-
ten var mødt op i form af 
landbetjent Chris Gade. 
Det samme var en lille 
håndfuld tidligere brugere 
af huset fra Fanø MC, men 
ellers var det børn, unge 
og voksne i skøn forening, 
der på forårets sidste dag, 
onsdag den 31. maj, tog del 
i indvielsen af Fanøs nye, 
kommunale ungehus – Vil-
laen – på Vestervejen 37A i 
Nordby. 

Hus til 350 børn og unge
Målet med det nye fristed 
er at give Fanøs godt 350 
børn og unge fra 13 til 25 
år flere og bedre oplevelser 
via et ungdomskulturhus, 
der bliver et involverende 
samlingssted med fokus på 

fællesskab med blandt an-
det faste klubaftener, ung-
domsskolehold og alskens 
forskellige aktiviteter.

Projektet har været pænt 
længe undervejs, og mere 
eller mindre lige siden 
årsskiftet er der blevet 

knoklet for at sætte loka-
lerne i stand. De unge har 
i høj grad selv været i sving 
med det praktiske arbejde. 
De har malet, renoveret 
og rumsteret til den store 
guldmedalje, og resultatet 
er, at huset med det lille an-

neks og den hyggelige have 
i dag kunne være en værdig 
kandidat til tv-udsendelsen 
Hammerslag. 

Alt det og meget mere 
takkede formanden for det 
kommunale Børne- og Kul-
turudvalg Anders Frey da 

HOTELBYGGERI – Da 
Fanø Posten den 25. maj 
lagde arkitekttegningerne 
af det planlagte hotel ved 
Rindby Strand på Face-
book, eksploderede debat-
ten. 

Det var også ventet. Lidt 
overraskende var det dog, 
at de fleste, der har kom-
menteret med smileys, var 
positive. 

Én elskede opslaget, 71 
reagerede med en tommel-
finger op, 30 græd, 25 var 
sure, og én græd. Men de-
batten er mest interessant. 
Lad os springe ud i den:

Sissel Dahl Helsinghoff: 
”Hvor er det dog trist!! Jeg 
håber virkelig, at der sidder 
nogle fornuftige menne-
sker i byrådet, der kan se, 
at Fanø kan og skal noget 
andet end det forfærdelige 

projekt! Store turistkom-
plekser kan man ”opleve” 
så mange andre steder. Lad 
os være det, vi er bedst til: 
Det vi er, og som vores tu-
rister allerede elsker os for. 

Vil vi overhovedet have 
så mange flere turister? 
Og hvorfor? Oven på som-
meren 2020 var dommen, 
at her var ALT for mange 
mennesker! Planet Group 
vil gerne Fanø, men vil 
Fanø gerne Planet Group? 

SLOW DOWN - eller endnu 
bedre STOP!!”

Jørgen Christian Jensen: 
”Ja, utrolig flot, håber da at 
det bliver til noget, og lad os 
nu ikke påvirke af de sort-
seere der altid er, det bliver 
et kæmpe løft til Fanø og i 
særdeles Rindby Strand. Så 
herfra sæt i gang.”

Lars Christoffersen: 
”Utrolig flot projekt, der vil 
kunne løfte Fanø ud af det 
dødvande, øen som kom-

mune befinder sig i! Med 
et projekt som dette vil 
Fanø kunne fortsætte som 
selvstændig kommune. Al-
ternativt ender øen under 
administration af Esbjerg 
Kommune.”

Anne-Mette Ibsen: ”Det 
er mig ubegribeligt, at no-
gen kan synes det der er 
“flot” eller “spændende”. 
Det er hverken det ene el-
ler det andet. Det kunne 
være lavet af en af de nye 

AI-apps: “Lav et anonymt 
standardhotel, der kan lig-
ge hvor som helst”.

Der er mere originalitet 
i Rindby i den nuværende 
udgave end i det dér.”

Bjarne Frederiksen: 
”Rindby er sommerhusom-
råde - ikke BYZONE. Der-
for kan der ikke bygges op 
til 10,7 meter, maksimalhøj-
de er 8,5 meter. Hvilken in-
vestor vil ofre 500 millioner 
kroner på et badehotel, der 

kun må bruges fra påske 
til efterårsferien? Alt an-
det er på nuværende tids-
punkt et drømmescenarie 
hos grundejere, der gerne 
vil sælge og politikere, 
der tilsyneladende ikke er 
klar over plangrundlaget. 
Der foreligger en plankla-
geafgørelse fra 1989, der 
sagde nej til helårsaktivitet 
i sommerhusområdet ved 
Rindby Strand, bare lige til 
orientering.”

Eva Djurhuus: ”Lars 
Christoffersen måske bliver 
det svært at bevare selv-
stændigheden, MEN det 
betyder ikke, at vi skal til-
lade ekstremt store bygnin-
ger på øen! Og hvis vores 
selvstændighed er udsat, så 
er det da Varde Kommune, 
vi skal samarbejde med, 
det behøver ikke at være 
Esbjerg…”

Og så var der en, der hå-
bede, Kabyssen ville over-
leve.

Tekst: Finn Arne Hansen

Det tidligere klub-
hus for Fanø MC 
er nu et fristed for 
øens godt 350 børn 
og unge mellem 13 
og 25 år. Nordea-
Fonden har støttet 
projektet med to 
millioner kroner

Fanø Postens 
præsentation af 
Planet Gruppens 
hoteltegninger den 
25. maj gav den 
længste debattråd 
nogensinde, men 
flest er positive

Sådan forestiller arkitekten 
sig, at receptionsområdet skal 
se ud. Efter indlogering kan 
man køre bilen ind i det over-
dækkede parkeringsareal.

Illustration: Rudolf Lolk A/S
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KINA TIL FANØ
Oplev den kinesiske artisttrup Zhejiang Arts Group i 

Fanø Hallen den 11. juni 2023
2 forestillinger: kl 14.00 og kl 20.00
Billetter koster kun 65,- kr. og kan købes på 
https://chinatofanoe.com/ 
eller ved indgangen.

Zhejiang er en af de mest kendte artist trupper i Kina 
med både sangere, musikere, dansere og akrobater. 
32 af disse optræder nu på Fanø. Det er truppens 
eneste optræden i Europa. Det bliver en enestående 
oplevelse!

Susan fik taget det bedste nordlysfoto
FANØ – Da der den 27. februar i år blev set nordlys 
ved Fanøs vestlige strand, var mange ude med kame-
raet eller mobiltelefonen for at fotografere det sjældne 
fænomen, og vi udskrev en konkurrence om det – ef-
ter vores mening – bedste foto. Vinderen af et styk 
gavekort til Nordby Handel blev tidligere it-specialist 
Susan Speth fra Hamborg, der den pågældende aften 
klokken 22.09 knipsede vinderfotoet med sin iPhone 
14 Pro Max fra toppen af en klit. Hun brugte ikke 
natfunktionen. Vi mødte hende, ægtefællen og deres 
kun otte måneder gamle gravhund på Rudbecks Café 
for at høre lidt mere. Parret fortalte, at de er kommet 
på Fanø siden 1991, og at de kommer tre gange årligt, 
altid til Rindby. Hun fortæller, at hun blev interesse-
ret i at fotografere på ferier på Maldiverne. Først var 
det undervandsfotografering, men nu er det også på 
landjorden, så at sige.

Øen rundtFanøs unge fik en herlig gave: Eget hus med anneks og have

også for i varme vendinger, 
da han bød de mange frem-
mødte velkommen til åbent 
hus-arrangementet. Han 
kunne også fortælle, at hele 
projektet er hjulpet godt på 
vej af Nordea-Fonden, der 
har suppleret den kommu-

nale indsats med 
to millioner kroner 
– og nu er det så op 
til de unge at fylde 
rammerne ud.

Og det har de 
unge sandelig også 
tænkt sig, fastslog 

Agnete Hesdorf og Embla 
Løvdal fra Ungerådet, da 
de tog ordet efter Anders 
Frey. Blandt andet fortalte 
de om de mange aftner i 
løbet af vinteren og foråret, 
hvor de har været i gang 

med renoveringsarbej-
det – og de slog også fast, 
hvor meget de nu glæder 
sig til for alvor at tage huset 
i brug. Det skete i øvrigt al-
lerede samme aften, da de 
unge holdt fest i huset.

Inden den formelle indvi-
else blev til et rigtigt åbent 
hus-arrangement, kunne 
formanden for Ungerådet, 
Benjamin Thinnesen, så 
klippe det røde bånd, og de 
mange fremmødte kunne 
tage lokalerne i øjesyn.

Tekst og foto: Jens Bytoft

Formanden for Børne- og 
Kulturudvalget, Anders Frey, 
forestod den officielle indvi-
else af Ungehuset, muntert 
suppleret af Agnete Hesdorf 
og Embla Løvdal (yderst til 
højre) fra øens Ungeråd. Her-
efter kunne rådets formand, 
Benjamin Thinnesen, slutte 
indslaget af med at klippe det 
røde bånd over.

Borgmester Frank Jensen (tv.) får sig en sludder og en tår over tørsten 
med byrådskollegaen Kurt Kirkegaard i de nye lokaler i Ungehuset.

Susan Speth fra Hamborg vandt februars konkurrence om 
det bedste nordlysfoto. Foto: Fanø Posten


